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Utred stödet till cp-skadade barn i Stockholm 
Skrivelse av Carin Jämtin (S) 

 

 

Borgarrådsberedningen föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande 

Skrivelse av Carin Jämtin (S) om ”Utred stödet till cp-skadade barn i Stock-

holm” anses besvarad med vad som anförs i denna promemoria. 

 

 

 

Föredragande borgarrådet Ulf Kristersson anför följande. 

 

Ärendet 

 

Carin Jämtin (S) har i en skrivelse den 20 juli 2009 tagit upp frågan om att utreda 

stödet till cp-skadade barn i Stockholm. Carin Jämtin refererar till att medierna upp-

märksammat hur vissa kommuner i Stockholms län försöker undslippa ansvaret för 

att betala specialträning för cp-skadade barn. En forskare intervjuad i Dagens Nyhe-

ter menar enligt skrivelsen att det finns ett konstruktionsfel i systemet och att det 

inträffade är vanligt förekommande i Sveriges kommuner. 

Carin Jämtin vill genom skrivelsen att stadsledningskontoret genomför en genom-

lysning av den verksamhet som bedrivs idag och då särskilt kapaciteten i denna, så 

att nödvändiga insatser och resursförstärkningar ska kunna sättas in snabbt om så 

behövs. 

 

Beredning 

 

Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret, socialtjänst- och arbetsmarknads-

nämnden, Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd, Skärholmens stadsdelsnämnd och Älvsjö 

stadsdelsnämnd. 

Stadsledningskontoret anser att det inte finns någonting som tyder på att cp-

skadade skulle vara en missgynnad grupp i stadens verksamheter. 

Socialtjänst- och arbetsmarknadsnämnden anser att de cp-skadade barnen har 

möjlighet att få sina behov av stöd tillgodosedda inom ramen för gällande lagstift-

ning. 

Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd anser att det idag är en god tilldelning av resurser 

till barn med cp-skada inom stadsdelsområdet. 

Skärholmens stadsdelnämnd har ingen separat specialistverksamhet för barn med 

cp-skada då behov ej finns eller har funnits. 

Älvsjö stadsdelsnämnd ställer sig tveksam till att särskilt skilja ut barn med cp-

skada enligt förslagen i skrivelsen. 
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Mina synpunkter 

 

Idag finns de flesta cp-skadade barn i vanliga förskolor och får stödinsatser av ordi-

narie personal. Det är också den modellen de flesta av barnens vårdnadshavare före-

drar och det som överensstämmer med den moderna handikappolitiken och lagstift-

ningen inom funktionshinderområdet. I den artikel som Carin Jämtin (s) hänvisar till 

i sin skrivelse, skrivs om ett cp-skadat barn för vilket en kommun inte har velat beta-

la för en plats på någon av de länsövergripande så kallade habiliteringsförskolorna. I 

Stockholms stad finns två sådana förskolor och ytterligare en finns i Haninge kom-

mun. Här får barnen behandling enligt hälso- och sjukvårdslagen i form av habilite-

ring och det finns arbetsterapeuter, sjukgymnaster, logopeder och specialpedagoger 

att tillgå. De två förskolorna i Stockholms stad är kommunövergripande verksamhe-

ter vilket innebär att de ersätts med en fast budget, inte genom intäkter från bestäl-

lande stadsdelsnämnd. Ytterligare alternativ finns i några stadsdelar. 

Behov av insatser enligt SoL och LSS för personer med funktionsnedsättning ska 

tillgodoses utan oskäligt dröjsmål. Avslag får inte ges på grund av resursbrist. Det 

som är mest avgörande för barnets stödinsatser är att de ordinarie verksamheterna har 

tillgång till särskilda resurser om så behövs. 

Jag delar socialtjänst- och arbetsmarknadsnämndens uppfattning att de cp-

skadade barnen har möjlighet att få sina behov av stöd tillgodosedda inom ramen för 

gällande lagstiftning. 

Jag föreslår att borgarrådsberedningen föreslår att kommunstyrelsen beslutar föl-

jande 

Skrivelse av Carin Jämtin (S) om ”Utred stödet till cp-skadade barn i Stock-

holm” anses besvarad med vad som anförs i denna promemoria. 

 

 

Stockholm den 30 september 2010 

 

ULF KRISTERSSON 

 

 

Bilagor 

1. Reservationer m.m. 

2. Skrivelse (20/7) Utred stödet till cp-skadade barn av Carin Jämtin (S) 

 

Borgarrådsberedningen tillstyrker föredragande borgarrådets förslag. 

 

Särskilt uttalande gjordes av borgarråden Roger Mogert (S) och Yvonne Ruwaida 

(MP) enligt följande.  

 
I ärendet framhålls att de cp- skadade barnen i Stockholms stad får sina behov uppfyllda vil-

ket är betryggande. Det är också positivt att det i princip inte finns några ej verkställda beslut 

enligt LSS respektive SoL inom staden som rör barn.  

Eftersom det är länsövergripande verksamheter det handlar om så är det viktigt att samar-

betet med de andra kommunerna i länet är välfungerande. Vår förhoppning är att samtliga 

kommuner tar sitt ansvar och avsätter tillräckliga resurser till detta viktiga område. Vi får 

aldrig snåla på stödet till våra barn! 
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Kommunstyrelsen 

 

Särskilt uttalande gjordes av Carin Jämtin, Roger Mogert och Tomas Rudin  

(alla S) och Emlilia Hagberg och Stefan Nilsson  (båda MP) och Ann-Margarethe 

Livh (V) med hänvisning till det särskilda uttalandet av (S) och (MP) i borgarrådsbe-

redningen. 
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ÄRENDET 

 

Carin Jämtin (S) har i en skrivelse den 20 juli 2009 tagit upp frågan om att utreda 

stödet till cp-skadade barn i Stockholm. Carin Jämtin refererar till att medierna upp-

märksammat hur vissa kommuner i Stockholms län försöker undslippa ansvaret för 

att betala specialträning för cp-skadade barn. En forskare intervjuad i Dagens Nyhe-

ter menar enligt skrivelsen att det finns ett konstruktionsfel i systemet och att det 

inträffade är vanligt förekommande i Sveriges kommuner. 

Carin Jämtin vill genom skrivelsen att stadsledningskontoret genomför en genom-

lysning av den verksamhet som bedrivs idag och då särskilt kapaciteten i denna, så 

att nödvändiga insatser och resursförstärkningar ska kunna sättas in snabbt om så 

behövs. 

 

BEREDNING 

 

Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret, socialtjänst- och arbetsmarknads-

nämnden, Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd, Skärholmens stadsdelsnämnd och Älvsjö 

stadsdelsnämnd. 

 

Stadsledningskontoret 

 

Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 15 september 2009  har i hu-

vudsak följande lydelse. 

 

I skrivelsen av Carin Jämtin (s) tas frågan om stödet till cp-skadade barn upp. En cp-

skada är i många fall en av faktorerna i en funktionsnedsättning. Det är den sammantagna 

omfattningen av funktionsnedsättningen som är grund för bedömningen av de insatser soci-

altjänsten kan erbjuda. Stadsledningskontoret ställer sig tveksam till att särskilt skilja ut barn 

med cp-skada enligt förslagen i skrivelsen.  

De flesta cp-skadade barn finns idag i vanliga förskolor och får stödinsatser av ordinarie 

personal och i vissa fall av särskilda resurser. Detta är också den modell de flesta av barnens 

vårdnadshavare föredrar vilket överensstämmer med den moderna handikappolitiken och 

lagstiftningen inom funktionshindersområdet.  

I de artiklar som publicerats i Dagens Nyheter, vilka nämns i skrivelsen, skrivs om ett cp-

skadat barn för vilket en kommun inte har velat betala för en plats på någon av de länsöver-

gripande s.k. habiliteringsförskolorna. I Stockholms stad finns två länsövergripande habilite-

ringsförskolor, Ballongen i Skarpnäck och Stadshagens habiliteringsenhet på Kungsholmen. 

I Haninge kommun finns ytterligare en sådan verksamhet. Dessa ger behandling enligt hälso- 

och sjukvårdslagen i form av habilitering och det finns arbetsterapeuter, sjukgymnaster, 

logopeder och specialpedagoger att tillgå. Ballongen och Stadshagens habiliteringsenhet är 

kommunövergripande verksamheter vilket innebär att de ersätts med en fast budget, inte med 

intäkter från beställande stadsdelsnämnd.    

Föräldrar, till barn med sådan cp-skada som lett till stora motoriska svårigheter samt ut-

vecklingsstörning kan ansöka till den övergripande kommunala verksamheten Reimers spe-

cialförskola, som lyder under Södermalms stadsdelsförvaltning. Ytterliggare ett alternativ är 

specialförskolan Gläntan, som lyder under Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, där 

övriga stadsdelar ges möjlighet att köpa plats om stadsdelen själv inte nyttjar alla platser. 

Landstinget Handikapp & Habilitering erbjuder även habilitering till barn, ungdomar och 

vuxna som bor i Stockholms län. 

I den senaste redovisningen från mars 2009 av ej verkställda beslut enligt LSS respektive 
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SoL inom staden avseende personer med funktionsnedsättning fanns 51 ej verkställda beslut 

enligt LSS. Inget av dessa avsåg barn utan endast vuxna. Ett beslut enligt SoL avsåg ett ej 

verkställt beslut om avlösarservice till en pojke. Detta tyder på att barn med funktionsned-

sättning med få undantag får sina behov av insatser från staden tillgodosedda inom skälig tid. 

En del av de insatser som ges till barn med cp-skada är landstingets ansvar och en del är 

kommunens ansvar. Det är av det skälet inte enkelt att göra en karläggning av stödet på det 

sätt som författaren av skrivelsen önskar. Stadens verksamhetssystem innehåller inte några 

uppgifter om typ av funktionsnedsättning. För att göra en grundlig utredning måste samtliga 

biståndshandläggare i staden gå igenom samtliga akter, vilket är ett mycket omfattande arbe-

te som inte är befogat med tanke på att det inte finns något som tyder på att cp-skadade skul-

le vara en missgynnad grupp i stadens verksamheter.   

 

Socialtjänst- och arbetsmarknadsnämnden 

 

Socialtjänst- och arbetsmarknadsnämnden beslutade vid sitt sammanträde den 17 

september 2009 att förvaltningens tjänsteutlåtande utgör svar på remissen. 

 

Särskilt uttalande gjordes av Karin Rågsjö (v), Abdo Goriya m.fl. (s) och Stefan 

Nilsson (mp), bilaga 1. 

 

Socialtjänst- och arbetsmarknadsförvaltningens tjänsteutlåtande daterat den 24 

augusti 2009 har i huvudsak följande lydelse. 

 

Antalet barn och ungdomar med funktionsnedsättning under 21 år som får insatser inom 

ramen för kommunens ansvarsområde var totalt 1296 i maj 2009. Barn och ungdomar med 

cp-skador utgör en liten andel av dessa. Det finns dock inga uppgifter i stadens verksamhets-

system på antalet barn/unga med cp-skada i Stockholms stad.  

Barn med cp-skada är inte en homogen grupp. Ofta förekommer cp-skada i kombination 

med andra funktionsnedsättningar och diagnoser. Cp-skada kan också förekomma i mycket 

liten grad och knappt orsaka några särskilda behov. Skadan kan i vissa fall vara mycket om-

fattande och förekomma t ex i kombination med utvecklingsstörning. Barn med cp-skada 

kan vara föremål för insatser enligt lagen om stöd och service till vissa funktionshindrade 

(LSS), men om de inte ingår i någon av de tre personkretsarna kan de istället ha insatser 

enligt socialtjänstlagen (SoL).  

Kommunens och landstingets ansvar för barn med funktionsnedsättning 

Kommun och landsting har ett gemensamt ansvar för barn med funktionsnedsättning men 

med olika ansvarsområden och i lagstiftningen ställs krav på att insatserna ska samordnas. 

Kommunen ansvarar för att ge barn och ungdomar med funktionsnedsättning stöd, service 

och omvårdnad med stöd av LSS eller SoL. De LSS-insatser som kan komma ifråga är av-

lösning, korttidsvistelse, ledsagarservice, personlig assistans och bostad med särskild service 

för barn och ungdomar. Även föräldrar kan få stöd och avlastning från kommunen enligt 

samma lagar. Kommunen ger inga hälso- och sjukvårdande insatser.  

I vissa LSS-insatser ingår hälso- och sjukvård exklusive läkarinsatser men efter en prin-

cipöverenskommelse mellan Kommunförbundet Stockholms Län och Stockholms läns 

kommuner 1994, som följdes av en skatteväxling, utför landstinget den hälso- och sjukvård 

som enligt LSS är kommunens ansvar. Överenskommelsen träffades i samband med kom-

munaliseringen av omsorgsverksamheten. 

Det betyder att Stockholms läns landsting ansvarar för habilitering, rehabilitering, hjälp-

medel samt råd och stöd enligt LSS för barn och vuxna med funktionsnedsättning. Det sist-

nämnda är ett expertstöd som enligt lagen är landstingets ansvar. Landstingets barnhabilite-

ring är en viktig samarbetspartner för stadens berörda verksamheter.   
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Samarbetet med övriga kommuner i Stockholms län 

I de artiklar som publicerats i Dagens Nyheter skrivs om ett cp-skadat barn för vilket en 

kommun inte har velat betala för en plats på någon av de länsövergripande s.k. habiliterings-

förskolorna. I Stockholms stad finns två länsövergripande habiliteringsförskolor som är 

undantagna från tidigare redovisad ansvarsfördelning. I Haninge kommun finns ytterligare 

en sådan verksamhet.  

Habiliteringsförskolorna inom Stockholms stad är Ballongen i Skarpnäck och Stadsha-

gens habiliteringsenhet på Kungsholmen och dessa är samorganiserade med en gemensam 

chef. Huvudman för verksamheten är Kungsholmens stadsdelsnämnd. Habiliteringsenheten 

Ballongen och Stadshagens habiliteringsenhet ger behandling enligt hälso- och sjukvårdsla-

gen i form av habilitering. Där finns arbetsterapeuter, sjukgymnaster, logopeder och special-

pedagoger anställda av Stockholms stad.   

Barnets föräldrar måste ansöka om en plats för att få komma till habiliteringsenheten och 

dessutom krävs en remiss från landstingets Handikapp & Habilitering. Landstingets Handi-

kapp & Habilitering erbjuder habilitering till barn, ungdomar och vuxna som bor i Stock-

holms län. Vården bedrivs i öppen vård vid 14 lokala habiliteringscentra, åtta länsövergri-

pande kompletterande habiliteringscentra som är specialiserade inom ett visst område samt 

vid fem habiliteringsenheter på skolor. Vid lokala habiliteringscentra erbjuds basal habilite-

ring som kan kompletteras eller ersättas av insatser från ett länsövergripande habiliterings-

center.  

I den skatteväxling som genomfördes 1995 ingick habiliteringsenheterna. Kommunerna 

har alltså i skatteväxlingen fått medel för att vid behov kunna köpa platser. Dessa verksam-

heter ansågs vid kommunens övertagande av omsorgsverksamheter som särskilt angelägna 

att bevara under en huvudman. Juridiska avdelningen på stadsledningskontoret har tidigare 

utrett formerna för ovanstående speciallösning och kommit fram till att habiliteringsenheter-

na måste betraktas som en verksamhet som staden bedriver på entreprenad åt landstinget.  

Annan kommunal verksamhet för barn med cp-skada 

Stockholms stad driver utöver de två länsövergripande habiliteringsförskolorna även en 

specialförskola på Södermalm, Reimers specialförskola som är en kommunövergripande 

förskoleverksamhet för barn med mycket omfattande medicinska behov.  

De flesta barn med cp-skador är annars inkluderade i vanliga förskolor och får stödinsat-

ser av ordinarie personal. I vissa fall behövs särskilda resurser för att tillgodose barnets be-

hov. 

Därutöver finns korttidshem för barn och ungdomar med funktionsnedsättning, enheter 

som ger avlösning, ledsagning och personlig assistans. Under skoltiden går en del barn i 

ordinarie skola med elevassistent och andra har plats i särskola eller träningsskola beroende 

på graden av funktionsnedsättning.  

Det flesta av barnens vårdnadshavare vill att barnen inkluderas i ordinarie verksamheter 

såsom avsikten är i den moderna svenska handikappolitiken och lagstiftningen inom funk-

tionshinderområdet. Speciallösningar behövs endast i undantagsfall då barnet har omfattande 

medicinska behov eller är infektionskänsligt m.m.  

Överklagade ärenden och utfall 

I den senaste redovisningen (2009-03-31) av ej verkställda beslut enligt LSS respektive 

SoL inom staden som avsåg personer med funktionsnedsättning fanns 51 ej verkställda be-

slut enligt LSS varav inget avsåg barn utan endast vuxna, och ett beslut enligt SoL som av-

såg ett ej verkställt beslut om avlösarservice till en pojke. Detta tyder på att barn med funk-

tionsnedsättning med få undantag får sina behov av insatser från staden tillgodosedda inom 

skälig tid. 

Antal barn med cp-skada som inte beviljats stöd eller plats i verksamhet 

Ballongens och Stadshagens föreståndare har delegation på att fatta beslut om vilka barn 

som ska beredas plats. Ballongen och Stadshagen har plats för elva respektive tio barn och 
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för närvarande finns en kö på tre barn. Verksamheten är intäktsfinansierad genom att länets 

kommuner köper platser. Stockholms stad har valt att finansiera sina platser inom ramen för 

kommunövergripande verksamhet (KÖV) alltså via resurstilldelning som anslås till Kungs-

holmens stadsdelsnämnd.  

Enlig Socialstyrelsen statistik över antal personer med insatser enligt LSS den 1 oktober 

2008 så har 70 barn och ungdomar under 22 år per 10 000 invånare, insatser enligt LSS i 

Stockholms stad. För riket som helhet så har 76 barn och ungdomar under 22 år per 10 000 

innevånare insatser enligt LSS. Stockholms stad ligger således något under genomsnittet för 

landet. 

Behov av insatser enligt SoL och LSS för personer med funktionsnedsättning ska tillgo-

doses utan oskäligt dröjsmål. Avslag på grund av resursbrist får aldrig ges.  

Det mest avgörande för barnens stödinsatser är att de ordinarie verksamheterna har till-

gång till särskilda resurser om så behövs.  

En del av de insatser som ges till barn med cp-skada är landstingets ansvar och en del är 

kommunens ansvar. Det är av det skälet inte helt enkelt att göra en karläggning av stödet. 

Stadens verksamhetssystem innehåller inte några uppgifter om typ av funktionsnedsättning. 

För att göra en grundlig utredning måste samtliga biståndshandläggare i staden gå igenom 

samtliga akter, vilket är ett mycket omfattande arbete.  

Inom funktionshinderområdet pågår ett projekt för framtagande och utveckling av en an-

passad Dokumentation Utvärdering och Resultat (DUR)- modell. Genom DUR skapas en 

djupare och bredare kartläggning av den enskildes situation och modellen ger ett underlag 

för framtagande av statistik. Förvaltningen anser att det vore positivt om detta kunde genom-

föras eftersom det bland annat skulle tillföra staden viktig statistik.  

Socialtjänst- och arbetsmarknadsförvaltningen uppfattning är att de cp-skadade barnen 

har möjlighet att få sina behov av stöd tillgodosedda inom ramen för gällande lagstiftning.  

 

Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd 

 

Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd beslutade vid sitt sammanträde den 16 september 

2009 att förvaltningens tjänsteutlåtande utgör svar på remissen. 

 

Reservation anfördes av Jacob Dencker m.fl. (mp) och Gunilla Bhur (v), bilaga 1. 

 

Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 16 september 

2009 har i huvudsak följande lydelse. 

 

Inom stadsdelsområdet Rinkeby-Kista finns det idag fyra barn med cp-skada. De familjer 

som har barn med cp-skada och som ansöker om insats enligt LSS har fått dessa insatser 

beviljade, vilket innebär att det inte finns några överklagade ärenden inom stadsdelsområdet. 

Det är idag en god tilldelning av resurser till barn med cp-skada inom stadsdelsområdet. 

Individuellt stöd utformas inom förskolan för varje barn med cp-skada i nära samarbete med 

landstingets habiliteringscenter. Om behovet inte kan tillgodoses inom det egna stadsdelsom-

rådet köps plats på specialförskola för dessa barn. Förvaltningen anser dock att samverkan 

mellan landstingets habiliteringsinsatser och förskolan skulle kunna förbättras. 

 

Skärholmens stadsdelsnämnd 

 

Skärholmens stadsdelsnämnd beslutade vid sitt sammanträde den 27 augusti 2009 

att förvaltningens tjänsteutlåtande utgör svar på remissen. 

 

Skärholmens stadsdelsförvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 4 augusti 2009 har 
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i huvudsak följande lydelse. 

 

Förvaltningen har ansvar för barn i förskoleåldern därför avser svaret denna åldersgrupp. 

Utbildningsförvaltningen ansvarar för barn och ungdomar som går i skolan. 

Alla barn har rätt till förskola från ett års ålder. Ett antal barn har under sin förskoletid 

behov av särskilt stöd/insatser utifrån, svårigheter och problem. Utöver förskolepengen finns 

extra ekonomiska medel avsatta i stadsdelen, som riktar sig till barn i behov av särskilt stöd. 

Stödet kan bestå av miljöanpassning, mindre grupp, motorisk träning, en vuxen/resurs vid 

sin sida etc. En del barn och familjer har kontakt med landstingets olika verksamheter, till 

exempel habiliteringar. Här kan barnet få träning enskilt eller i grupp och föräldrar tips på 

hur de kan träna sitt barn. Verksamheterna arbetar även konsultativt dvs. om föräldrarna ger 

sitt medgivande, kan förskola och habilitering samarbeta kring barnet under förskoletiden. 

Ett barn med cp-skada påverkas olika. Utöver rörelsehinder av olika grad kan det bland an-

nat påverka tal, syn och hörsel. Många barn med cp-skada har även andra funktionshinder, 

som förståndshandikapp, epilepsi, perseptionsstörningar m.fl. 

För barn med cp-skada kan förskolans personal få tips och handledning av kunniga per-

soner i hur de på bästa sätt ska träna barnet för att stimulera utvecklingen.  

Föräldrar till barn i förskoleåldern som önskar en mer intensiv träning för sitt barn kan 

ansöka om plats i de kommunala verksamheterna Habiliteringsenheten Ballongen eller 

Stadshagens habiliteringsverksamhet, vilka lyder under Kungsholmens stadsdelsförvaltning.  

Föräldrar, till barn med sådan cp-skada, som lett till stora motoriska svårigheter samt ut-

vecklingsstörning, kan ansöka till den övergripande kommunala verksamheten Reimers 

specialförskola, som lyder under Södermalms stadsdelsförvaltning. Ytterliggare ett alternativ 

är specialförskolan Gläntan, som lyder under Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, 

där övriga stadsdelar ges möjlighet att köpa plats om stadsdelen själv inte nyttjar alla platser. 

I Skärholmens stadsdelsförvaltning fanns under läsåret 2008/2009 fem kända barn med 

diagnos cp-skada inom de kommunala förskoleverksamheterna. Ett av dessa barn gick på 

Reimersspecialförskola och ett barn erbjöds plats på habiliteringsenheten Ballongen men 

tackade istället ja till en placering på specialförskolan Gläntan. De tre som var kvar i stads-

delens egna förskolor, fick stöd och träning utifrån sina behov. Någon önskan om special-

verksamhet för dessa barn har ej framkommit till stadsdelen.  

Skärholmens stadsdelsförvaltning har ingen separat specialverksamhet för barn med cp-

skada då behov ej finns eller har funnits. 

Om behov av att köpa plats i annan kommun skulle uppstå skrivs alltid avtal mellan 

kommunerna. I avtalet framgår vilken kommun som ansvarar för vad gällande uppföljning, 

ekonomi etc. 

Förvaltningen föreslår att detta svar godkänns och skickas till Kommunstyrelsen. 

 

Älvsjö stadsdelsnämnd 

 

Älvsjö stadsdelsnämnd beslutade vid sitt sammanträde den 27 augusti 2009 att 

förvaltningens tjänsteutlåtande utgör svar på remissen. 

 

Reservation anfördes av Majvi Andersson m.fl. (s), Maj-Len Eklund (v) och Ken-

neth Rönnquist (mp), bilaga 1. 

 

Älvsjö stadsdelsförvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 11 augusti 2009 har i 

huvudsak följande lydelse. 

 

Förvaltningen anser att det viktigt att alla barn med funktionsnedsättningar och deras för-

äldrar får det stöd de behöver.  
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Landstinget står för insatser som vård och behandling och socialtjänsten ger stöd och 

omvårdnad enligt LSS (lagen om stöd till vissa funktionshindrade) och socialtjänstlagen.  

Det är angeläget att de olika vårdgivarna kan samarbeta för att ge varje barn och familj rätt 

stöd. 

Samverkan mellan olika aktörer finns redan, men kan förbättras ytterligare för att säker-

ställa rätt insatser. 

Cp-skada är många gånger en av faktorerna i funktionsnedsättningen. Det är den sam-

mantagna omfattningen av funktionsnedsättningen som är grund för bedömningen av de 

insatser socialtjänsten kan erbjuda. Barn som har cp-skada som en av flera funktionsnedsätt-

ningar inom Älvsjö stadsdelsnämnd är ett fåtal. 

Förvaltningen ställer sig tveksam till att särskilt skilja ut barn med cp-skada enligt försla-

gen i skrivelsen.  
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Bilaga 1 

RESERVATIONER M.M. 

 

Socialtjänst- och arbetsmarknadsnämnden 

 

Särskilt uttalande gjordes av Karin Rågsjö (v), Abdo Goriya m.fl. (s) och Stefan 

Nilsson (mp) enligt följande 

 

Det är glädjande att socialtjänst- och arbetsmarknadsförvaltningen anser att de cp- skada-

de barnen i Stockholms stad får sina behov uppfyllda. Det är också positivt att det i princip 

inte finns några ej verkställda beslut enligt LSS respektive SoL inom staden som rör barn.  

Eftersom det är länsövergripande verksamheter det handlar om så är det viktigt att samar-

betet med de andra kommunerna i länet är välfungerande. Vår förhoppning är att samtliga 

kommuner tar sitt ansvar och avsätter tillräckliga resurser till detta viktiga område. Vi får 

aldrig snåla på stödet till våra barn! 

 

Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd 

 

Reservation anfördes av Jakob Dencker m.fl. (mp) och Gunilla Bhur (v) enligt föl-

jande  

 

1. stödja motionen  

2. i övrigt besvara remissen i enlighet med förvaltningens utlåtande, med följande tillägg: 

Med tanke på de uppgifter som Carin Jämtin framför i sin motion, och som i viss mån 

stöds av Handikapprådet i Rinkeby-Kista, anser vi att stödet till cp-skadade barn i Stockholm 

bör utredas. Vi stödjer alltså motionen. 

Handikapprådet i Rinkeby-Kista skriver: ”Kommunerna har genom en skatteväxling med 

landstinget fått medel för att förskolebarn med cp (och andra funktionshinder) ska få den 

träning och stimulans som de behöver. Därför är det helt oacceptabelt att en kommun eller en 

stadsdelsnämnd av kostnadsskäl avstår från att ta den möjligheten till vara.” Vidare skriver 

Handikapprådet: ”Det är givetvis också helt oacceptabelt, närmast cyniskt, att ge avslag på 

ansökningar om specialinsatser och lämna till familjen att överklaga beslutet. Ett sådant förfa-

rande fördröjer insatserna och viktig tid i barnets liv går förlorad.” Vi håller med om denna 

kritik och skulle därför välkomna att kommunen genomför åtgärderna: kartläggning, redovis-

ning av samarbetet med övriga kommuner, redovisning av överklaganden, kostnadsberäkning 

och övriga redovisningar som motionären efterlyser. 

Vad gäller stadsdelen Rinkeby-Kista finns enligt förvaltningen 4 barn med cp-skada i stads-

delsområdet. Enligt förvaltningen får alla som ansöker om insats den beviljad. Detta är natur-

ligtvis glädjande. Förvaltningen anser vidare att samverkan mellan landstingets habiliterings-

insatser och förskolan skulle kunna förbättras. Vi skulle också välkomna en sådan förbättrad 

samverkan. 

 

Älvsjö stadsdelsnämnd 

 

Reservation anfördes av Majvi Andersson m.fl. (s), Maj-Len Eklund (v) och Kenneth 

Rönnquist (mp) enligt följande  

 

Reservation mot nämndens beslut. 

 

 


